
 

Je třeba pochybovat o jaderné energii ve Francii? 

Corinne Lepage: 

Sice se mluví o „smíšené energetice“, ale to neodpovídá pravdě. Téměř naprostá většina naší energie 

je jaderná, za ní pak je vodní energie (přibližně 14 %) a méně než 1 % připadá na energii z 

obnovitelných zdrojů. K obnovení jaderné energie mělo dojít především prostřednictvím nového 

evropského tlakovodního reaktoru (EPR) ve Flamanville a zítra možná i díky reaktoru v údolí řeky 

Rhôny. A výsledek? Máme velké zpoždění, nemáme vybudované průmyslové odvětví ani ve větrném 

průmyslu ani v solární energii. Pokud požádáme Evropský rozvojový fond o dotace na obnovitelnou 

energii, ta odpoví, že není možné zároveň financovat evropský tlakovodní reaktor a její konkurenční 

zařízení. Rovnice tudíž nefunguje. To vysvětluje, proč došlo k záhubě, a to slovo užívám záměrně, 

fotovoltaického odvětví, ke které došlo v minulém měsíci následkem změn pravidel hry – pro projekty 

s více než 1000 kW byla zrušeny sazby za nákup a výše produkce byla snížena. Od takové politiky by 

se mělo upustit, tedy pokud se nepřistoupí na to, že Francie je jako Čína, kde je nulové veřejné 

mínění, žádná demokracie, a kde lidé musí pouze slepě poslouchat. Takový život nechceme! 

 

„Naše investice do obnovitelných zdrojů energie je v podstatě nulová.“ 

Corinne Lepage 

 

„Přestaňme oklamávat lidi: obnovitelná energie je léčka“ Christian Gérondeau  

 

dobře 

 

 


